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NAMENS HET BESTUUR
We naderen het einde van het jaar alweer, met een november waarin het vooral 

veel regende en niet of nauwelijks vroor. Het draaiboek voor de Molentocht is 

alvast opgesteld maar het is de vraag of deze nog gehouden zal worden want echt 

ijs hebben we al even niet gehad. Wel warme en droge zomers en natte voor- en 

naseizoenen.

Voor mij is het ook het jaar waarin ik onderdeel van het bestuur ben geworden 

en me zal gaan richten op het stukje Agrarisch Natuurbeheer en Educatie. Ik ben 

opgegroeid aan de dijk in Nieuw-Lekkerland en woon inmiddels in Gorinchem, helaas 

zonder de ruimte die ik vanuit m’n ouderlijk huis gewend ben. Gelukkig is er veel 

groen en ruimte aanwezig op mijn werkplek bij Yuverta in Dordrecht. Om daar te 

komen fiets ik langs het Wantij en zie daar vaak roeiers, een sport die ik zelf met veel 

plezier in Gorinchem beoefen. Doordat we op het Kanaal van Steenenhoek roeien 

en eindigen bij de sluiswachter blijf ik op de hoogte van de activiteiten om het 

waterpeil op de hoogte te houden.

Volgend jaar viert Den Hâneker haar 30-jarig bestaan en is ze, vanwege de steeds 

grotere afstand die er is ontstaan tussen mens en haar omgeving, alleen maar 

meer nodig om die verbinding weer te herstellen. Want de vanzelfsprekendheid 

die ik vroeger had om even weg te dromen bij de schapen lijkt nu niet meer zo 

vanzelfsprekend te zijn. In plaats daarvan is er een ontwikkeling gaande waarbij 

kinderen steeds minder vaak een koe of schaap van dichtbij hebben gezien of weten 

waar hun melk of vlees vandaan komt.

Genoeg te doen dus in het nieuwe jaar! - Sabina de Lange 

UPDATE WERKGROEP

RECREATIE & TOERISME

www.denhaneker.nl

40 JARIG JUBILEUM

WAV/ DUURZAME LANDBOUW

Na vijf jaar bracht een tweekoppige WAV delegatie in oktober weer een werkbezoek aan Ghana. 

Het was een reis met verschillende hoogtepunten. Mooi om onze Ghanese vrienden, leden van de 

SHMPA, na vijf jaar weer in levenden lijve te ontmoeten, om mee te denken over het wel en wee 

van de boerenorganisatie. Zoals er in onze landbouw veel aan de hand is, is dat ook in Ghana het 

geval. De Jerseys, vijftien jaar geleden door Heifer enthousiast geïntroduceerd als koeien met 

een hoge melkgift, zijn nagenoeg verdwenen; de vraag naar yoghurt is sterk gegroeid, evenals de 

vraag naar kippenvlees en eieren; er is een chocoladefabriek in Suhum gekomen. 

Ook een duidelijk hoogtepunt is de ketel, dit jaar door Den Hâneker vanuit het Ghanafonds 

voorgefinancierd en bij onze aankomst nog niet in gebruik. Wij brengen een bezoek aan Joyce, 

de yoghurtbereider van de SHMPA, om mee te maken dat de ketel voor het eerst in gebruik wordt 

genomen. Niet alleen wij zijn gekomen, ook Dr Blay, voedingsspecialist van de universiteit en nog 

anderen zijn aanwezig. Zou de ketel werken? Joyce krijgt van verschillende kanten tips en tops, 

en…. de ketel werkt! Joyce is degene die alles organiseert en overziet, alle aanwezigen hebben er 

het volste vertrouwen in dat dat zo zal blijven. 

Ook in Nederland is er, los van Ghana, een hoogtepunt. De WAV bestaat veertig jaar! We kijken 

terug en we kijken ook vooruit. Vooral naar de mogelijkheden voor jonge boeren in onze regio. 

Kun je je richten op biodiversiteit, op een duurzame landbouw, en dan toch economisch gezond 

zijn? In een paneldiscussie, na een inleiding door Ron Methorst van HAS Dronten, zegt Judith 

Westerink van de WUR dat tot 25% kruidenrijk grasland bij een gangbaar bedrijf economisch 

goed uit kan. De jonge boer Anthonie Heijkoop neemt ons mee in zijn zoektocht hoe hij dat 

doet op zijn bedrijf. Mattias Verhoef werkt op zijn biologisch bedrijf vanuit het principe om vee 

te houden in de natuur zoals het geschapen is. Wim Honkoop (PPP Agro Advies) en Sjaak Kreeft 

(Yuverta school, Den Hâneker) geven aan dat in de boerenpraktijk verschillend tegen de wens van 

meer biodiversiteit aangekeken wordt, maar dat de groep geïnteresseerden groeiende is. Vooral 

vanuit persoonlijke drijfveren kijken zij verder dan alleen economische belangen en vinden daarin 

voldoening en plezier. 

Het is zo waardevol om samen op te trekken! De jonge boeren met elkaar, met de oudere 

generaties en met de WAV leden met hun ervaring, om samen te zoeken naar de mogelijkheden 

die er zijn. 

VOORWOORD

WIE ZIET ZE VLIEGEN?
Als bestuur van Den Hâneker zien wij dat in ieder 
geval wel, de tijd vliegt namelijk voorbij en tijdens 
dit schrijven regent het pijpenstelen. Niet dat het 
koolmeesje, buiten voor het raam op de vetbol, zich 
daar iets van aantrekt. Het is echt herfst en dat is 
te zien. Als je buiten door de plassen en de bladeren 
slentert hoef je vaak niet ver te zoeken om een 
paddenstoel te vinden. Zo ook deze Vliegenzwam op 
bovenstaande foto, een prachtig exemplaar. Zo eentje 
waar we vroeger, en misschien ook nu nog wel, over 
zongen.

En wat vroeger betreft ook daar zijn we in zekere zin 
weer mee bezig want volgend jaar, 2024 dus, is het 
alweer 30 jaar geleden dat in het achterhuis van de 
Groene Hofstee de papieren werden ondertekend voor 
het ontstaan van onze vereniging Den Hâneker. Meer 
lees je hierover in het artikel ‘Op de koffie bij’!
Wat betreft dit jubileum, hier zult u zeker meer van 
horen in ’t nieuwe jaar. Samen met een afvaardiging 
uit iedere werkgroep gaan we in december al aan 
de slag om een mooi, feestelijk en verbindend 
programma op te stellen voor ons jubileumjaar.

Er valt nog meer mee te vieren en te lezen: de 
WAV blikt terug op hun 40 jarig jubileum en de 
werkgroep Recreatie & Toerisme geeft een update. 
De voorbereidingen voor het uitbrengen van het 
magazine Ontdek de Alblasserwaard editie 2024 zijn 
in volle gang.

Kijk verder en lees mee over hoe we onze 
oorspronkelijke missie in 2024 met een ieder in de 
Alblasserwaard en Vijfheerenlanden willen delen. 
Onder andere door met elkaar onder de aandacht te 
brengen dat er veel meer in de natuur te zien is dan je 
in eerste instantie denkt. Dat brengt ons weer bij het 

koolmeesje dat af en aan hupt en niet 
door heeft hoe we ervan genieten.

Ook genieten? Los de woord-
zoeker op en maak kans op een 
vogelvoerhuisje met voer. En 
die vogels? Die zie je vanzelf 
vliegen!

 Margriet de Jong

Wij wensen je fijne feestdagen en hopen elkaar 

in 2024 weer te kunnen ontmoeten!

Aan het einde van het jaar willen we jullie graag informeren over het 

reilen en zeilen van de werkgroep. We mogen terugkijken op een 

intensieve periode met elkaar, waarin we ons met veel enthousiasme 

met diverse vraagstukken hebben bezig gehouden, ook in 2024 gaan we 

hier mee verder.

Maandag 20 november hebben we tijdens de slotavond afscheid 

genomen van werkgroep lid Desiree Aantjes. Desiree heeft recent 

aangegeven haar werkzaamheden voor de werkgroep te beëindigen, 

gelukkig blijft ze wel betrokken bij Den Hâneker door de andere 

werkzaamheden die ze al geruime tijd doet. Als werkgroep willen we 

haar bedanken voor haar tomeloze inzet en betrokkenheid. 

De achterliggende periode zijn we bezig geweest met veel zaken, een 

weergave hieronder. Als werkgroep hebben we deelgenomen aan het 

symposium ‘Waard om te ontdekken’, daarnaast is er inmiddels een 

prachtig inspectierapport rondom het vaarroutenetwerk opgeleverd. 

We zijn dit rapport aan het bestuderen en 

zijn voornemens om de komende maanden 

diverse adviezen uit het rapport op te 

volgen. Hierbij kan gedacht worden aan 

het vervangen van de bebording, reparatie 

van aanlegsteigers en het bijwerken van 

de vaarroutes. 

We hebben met elkaar de 

midzomeravond bij de familie Pek in 

Langerak kunnen vieren, een avond 

waar we met veel voldoening op 

terugkijken. Een prachtig bedrijf met 

een prachtig verhaal. 

Vanuit de werkgroep hebben we ook ondersteuning kunnen leveren op 

de Fokveedag en de Vierdaagse Alblasserwaard.

Inmiddels is de werkgroep samen met de andere werkgroepen 

betrokken bij het herijken van de visie van Den Hâneker. Op maandag 

27 november is hiervoor een 2e sessie belegd, via de mail hopen we alle 

leden van recreatie en toerisme hierin mee te nemen. 

Willy en Marjan hebben zich o.a. toegelegd op het maken van interviews 

met leden van Den Hâneker. Deze interviews willen we delen op de 

diverse communicatie mogelijkheden binnen Den Hâneker. Marjan en 

Willy zijn met veel passie aan ‘op de koffie bij’ begonnen, ze hebben al 

meerdere bezoeken gebracht aan diverse R&T leden als laatste bij de 

Familie Kool in Hei- en Boeicop hier lees je meer over in deze nieuws-

brief. Er staan al weer nieuwe interviews gepland, aanmelden kan via: 

werkgroep.rt.denhaneker@gmail.com 

Komend voorjaar hopen we weer een startavond voor alle leden van de 

werkgroep te organiseren. We hopen hierbij op een mooie opkomst, 

elkaar ontmoeten is gewoon ontzettend leuk en leerzaam!

Namens de werkgroep het allerbeste toegewenst!

Marjan, Annemiek, Willy, Hans en Jelmer

UITNODIGING

AVOND OVER AGRICYCLING: 
COMPOST UIT RESTSTROMEN
Veel nutriënten in onze omgeving gaan verloren in verbrandingsovens, zoals berm- en 

slootmaaisels. Misschien heb je er al wel eens over nagedacht om dit te gebruiken, maar liep je 

tegen bepaalde obstakels aan. Begin januari komt melkveehouder Pieter van der Valk naar de 

Alblasserwaard. Zijn coöperatie Agricycling maakt o.a. in Friesland compost uit reststromen, 

‘van, voor en door boeren’. 

Benieuwd hoe deze coöperatie te werk gaat? Wat de aanpak is voor prima kwaliteit 

compost, zonder plastic, blik of andere viezigheid? Waarom zij gestart zijn met bermgras 

en wat hun einddoel is? En waarom meer boeren mee zouden moeten doen? Kom ook!

We zijn dit rapport aan het bestuderen en 

zijn voornemens om de komende maanden 

diverse adviezen uit het rapport op te 

volgen. Hierbij kan gedacht worden aan 

het vervangen van de bebording, reparatie 

van aanlegsteigers en het bijwerken van 

de vaarroutes. 

We hebben met elkaar de 

midzomeravond bij de familie Pek in 

Langerak kunnen vieren, een avond 

Praktische informatie:
• 3 januari 2024, 20:00-22:00 uur (inloop 19:45)

• Ontmoeten bij Booij, Middenpolderweg 63 Streefkerk

Meld je aan via: 
https://forms.gle/8Pv5BrhsY9ymvoBi6

   

   Of scan de QR code ->

Tip: Kijk ook de video 

over het composteringsproces
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Maandagavond 27 november waren alle werkgroep 

leden uitgenodigd om met elkaar, bij Yuverta,  

vooruit te blikken naar 2024, ons jubileumjaar. 

Al 30 jaar mogen we als Den Hâneker van betekenis 

zijn in de Alblasserwaard en Vijfherenlanden. 

Onze interim-voorzitter Sjaak Kreeft heeft samen 

met Marije van den Berg deze avond in goede 

banen geleid. En eigenlijk leek het alsof 

het helemaal niet nodig was 

om “een leider” te hebben. 

Het was goed om te zien 

en te merken hoe fijn 

iedereen het vindt om 

samen te werken. 

Hoe onze missie min 

of meer nieuw leven 

wordt ingeblazen. 

Want de inzet om 

de Alblasserwaard 

en Vijfheerenlanden 

zodanig te beheren en 

te ontwikkelen dat het zijn 

aantrekkelijkheid behoudt is er 

zeker, nu en in de toekomst! 

Het formuleren van een concrete visie en actieplan 

voor 2024 is aan de hand van diverse vraagstukken 

vorm gegeven en in december geven we hier 

een vervolg aan door middel van het maken van 

een samenvatting, een verslag en een concreet 

stappenplan. 

Rond 22.30 uur sloten we de avond af en ontvingen 

alle vrijwilligers een eindejaars attentie gemaakt 

door Perfri Chocolate & Pastry. Dit jaar met de 

mooie woorden erbij:

INZET EN WAARDERING

NIET VOOR NIETS

JIJ BENT GOUD WAARD

DANK!

TERUGBLIK 
BIJEENKOMST 
27 NOVEMBER

PUZZEL WERKGROEP EDUCATIE

WIE ZIET ZE VLIEGEN
Zoek de vogels die blijven of overwinteren in ons land en maak 
kans op een vogelvoederhuisje plus voer. Stuur de 
oplossing voor 15 januari naar info@denhaneker.nl 

Een onbekende vogel? 
Neem een kijkje in de online vogelgids van de 
vogelbescherming (scan de QR code).
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Dinsdag 24 oktober, half 10 op weg naar de boerderij aan de Hei- en 
Boeicopseweg 14, waar in het Achterhuis in 1994 de vereniging Den 
Haneker is opgericht. Volgend jaar, 2024 vieren wij dus ons dertigjarig 
jubileum!!

HISTORIE VAN DE BOERDERIJ

De Groene Hofstee is een grote boerderij die rond 1900 is gebouwd 

met typische groene luiken waar Gert-Jan en zijn vrouw Ria, zoon Arjen 

en dochter Tanja wonen. Ze vormen samen een maatschap van het 

biologische boerenbedrijf. Tanja ontvangt ons in haar gezellige deel van 

het huis met koffie/thee en zelfgebakken cake. Gert-Jan sluit later aan. De 

boerderij is vroeger gebouwd door Cees Kok, die behalve deze ook andere 

boerderijen in zijn bezit had. Cornelis Kok behoorde tot de notabelen en 

was o.a.  wethouder en had zitting in het Waterschap. Toen hij en zijn 

vrouw kort na elkaar kinderloos stierven konden sommige erfgenamen 

de successierechten niet betalen om te kunnen erven. De grote boerderij 

ging over naar de notaris die dit bedrag in de crisis van de jaren ’30 wel 

kon betalen. In 1938 kwamen de opa van Gert-Jan met zijn vrouw en zoons 

als pachtboer op de boerderij. In de jaren ’80 en ‘90 werd de boerderij 

en de weilanden rondom geleidelijk eigendom van pa Kool, zoon Frits 

(6 jaar geleden plotseling overleden) en zoon Gert-Jan. De drie mannen 

hadden zo hun eigen progressieve en duurzame ideeën die pasten bij goed 

rentmeesterschap. 

HOE GING HET TOEN?

Gert-Jan schetst hoe het vroeger aan toe ging in de weilanden. Per schouw 

ging men melken en werd ook de mest vervoerd naar het land. Als het 

te nat was mochten de paarden niet over de weg omdat ze alles stuk 

trapten. Wat wij ook niet wisten is dat riet een veel gebruikt soort was als 

dakbedekking en vroeger de dakpannen voor rijkdom staan. Inmiddels 

is riet juist luxer dan dakpannen. Het slootschonen werd met de hand 

gedaan: sloothaak en himphamp gedaan en dat wel 40 ha, dit noemde 

men banwerk. Als je het werk niet op tijd had gedaan ging je in de ban 

en dat betekende dat je tijdelijk van bepaalde rechten werd uitgesloten. 

Het ouderwetse slootschonen had als voordeel dat de waardevolle 

vegetatie in de slootkanten bewaard bleef. Toen het slootschonen werd 

gemechaniseerd is veel van deze vegetatie verdwenen. Door goed gebruik 

van machines kan de vegetatie weer herstellen. 

HOE GAAT HET NU?

De familie Kool heeft 95 melkkoeien in een vrijloopstal en een bijbehorend 

aantal jongvee. Een aantal stiertjes blijft op het bedrijf als ossen en die 

worden in de uiterwaarden van Everdingen en Culemborg geweid tot een 

leeftijd van 2 á 3 jaar. Op het erf wordt rauwe melk uit de tap aangeboden, 

net als potjes honing (van de vriend van Tanja) en op afspraak kan er vlees 

van de biologische koeien gekocht worden. Over de boerderij loopt een 

wandelpad door de mooie bloemrijke slootkanten en kruidige weiden. Op 

de boerderij is iedereen welkom voor een kijkje in de stallen en op het erf of 

voor een praatje. Dit kijkje in de “keuken” van de boerderij verrijkt je blik! 

Zowel Arjen als Tanja hebben beiden de HAS in Den Bosch gevolgd en op 

verschillende bedrijven stagegelopen. Arjen melkt in principe elke dag en 

Tanja werkt ook een aantal dagen op een zorgboerderij aan de Minkeloos in 

Noordeloos. Zij is degene die in het Den Hâneker bestuur zit. Een functie die 

zij met veel passie vervult en graag van alles organiseert. Gert-Jan is actief 

op diverse fronten van het boerenbedrijf en samen met Arjen volgen ze de 

nieuwste ontwikkelingen die zo nodig van kritisch commentaar worden 

voorzien. Een grote wens voor Den Hâneker is meer natuurkwaliteit door 

een stuk basiskennis bij boer, burger en buitenlui zodat een ieder zich 

verbonden en verantwoordelijk voelt voor zijn/haar leefomgeving. 

Voor Gert-Jan is weidevogel- en slootkantenbeheer vanzelfsprekend, en ook 

het koeiengedrag en het item wel of geen bomen in het land hebben is zijn 

passie. Als we het hier met elkaar over hebben verliezen we de tijd uit het oog. 

TENSLOTTE

Dan naar het achterhuis, waar destijds de ondertekening van de oprichting 

van Den Hâneker heeft plaatsgevonden. Het achterhuis biedt nu onderdak 

aan boerenzwaluwen die dicht bij de deur toch geweerd worden met wat 

gaas zodat ze niet alles onder poepen. Heel bijzonder om te zien dat op deze 

plek, zo’n belangrijk document is getekend. Tenslotte naar de stal waar in 

een afkalfhok een koe met haar 2 dagen oude kalfje staat. Omdat het gaat 

regenen gaat het windbreekscherm aan de ene kant al automatisch naar 

beneden. De andere kant van de stal blijf altijd open. Zodra het mogelijk is 

mogen de koeien weer naar buiten maar gezien het natte weer lijkt het dit 

jaar niet meer te gebeuren. In de stal zijn 4 rassen te zien, het standaard 

Holstein Frisians, wat blaarkoppen, MRIJ en ook Fries Hollands. Het laatste 

ras bevalt Gert-Jan erg goed, daar mogen er meer van komen.

TOEKOMST DEN HÂNEKER

In de toekomst zal kennis verbreden en kennis overdragen een speerpunt 

van Den Hâneker zijn. Een ouderwets herbarium wordt een app en het zou 

mooi zijn als je daarop direct kunt invullen welke plant je waar gevonden 

hebt, om daarvoor vervolgens beloond te worden. Maar hiertussen zit 

nog een groot gat. In het begin van Den Hâneker leverden we maatwerk. 

En daarbij werkte een resultaatbeloning stimulerend om kennis te 

onthouden. Later werden het standaard maatregelen waarbij de natuur 

er helaas niet op vooruit is gegaan. Het is met natuur net als met koeien, 

je moet er mee bezig blijven om je kennis te vergroten en vast te houden. 

Maatwerk en liefde voor natuur en milieu overbrengen kost tijd dus nog 

genoeg werk voor Den Hâneker de komende jaren!

Tegen half 2 nemen wij afscheid. Dank voor jullie gastvrijheid en de kennis 

die jullie met ons wilde delen. - Marjan van de Graaf en Willy Strube

OP DE KOFFIE BIJ...

DE GROENE HOFSTEE
HEI-EN BOEICOP

Ben jij na het lezen van deze column enthousiast geworden & ontvang jij 
Willy en Marjan namens de werkgroep Recreatie & Toerisme ook graag 

op de koffie? Neem dan contact met ons op via info@denhaneker.nl.

ACHTERGRONDINFORMATIE DEN HÂNEKER

In de jaren tachtig kwam een aantal agrariërs bij elkaar rondom wereldvoedseldag. Ze stonden stil bij het 

thema ‘mondiaal denken en lokaal handelen’ en uiteindelijk resulteerde dit in contacten in verschillende 

werelddelen. Deze groep ‘de WAV’ heeft afgelopen 9 november hun 40-jarig jubileum gevierd. 

Begin jaren negentig kwam de overheid met een voorstel om de Alblasserwaard en 

Vijfheerenlanden een speciale bestemming te geven. Voor deze zelfde groep agrariërs was 

dit een duidelijk discussiepunt. Ze vroegen bij de overheid om de uitgangspunten om 

daar uitvoering aan te kunnen geven. Den Haag stemde hier mee in en zo werd onze 

agrarische natuur- en landschapsvereniging Den Hâneker opgericht. De voormannen 

waren Teunis Jacob Slob, Max van Tilburg, Frits Kool en Floor Kool. Met de provincie 

Zuid-Holland en dienst landelijk gebied (DLG) werd een convenant gesloten voor de 

uitvoering van het plan. De vereniging Den Hâneker had vanaf het begin niet alleen agrariërs als lid maar 

juist ook burgers, dit was nieuw voor Nederlandse begrippen. En als snel sloten meer leden zich er bij 

aan. Er ontstonden diverse werkgroepen die aan de slag gingen met een thema. En de werkgroep 

zorgboeren is zelf uitgegroeid tot een eigen professionele stichting. 

Op dit moment zijn er vier werkgroepen: Agrarisch natuurbeheer, Duurzame landbouw (WAV), 

Educatie en Recreatie&Toerisme. De werkgroep de Vierdaagse Alblasserwaard is dit jaar opgeheven 

vanwege een gebrek aan voldoende vrijwilligers en de steeds strenger wordende regels. Volgend 

jaar zal Den Hâneker 30 jaar bestaan en dan hoort u meer over hoe het in de eerste jaren ging maar 

nog steeds geld: Samen sterk voor de streek!

OPLOSSING

KENNIS MAKEN MET 
AL HET MOOIS IN
JOUW OMGEVING?

het helemaal niet nodig was 

om “een leider” te hebben. 

Het was goed om te zien 

en te merken hoe fijn 

iedereen het vindt om 

Hoe onze missie min 

en Vijfheerenlanden 

zodanig te beheren en 

te ontwikkelen dat het zijn 

aantrekkelijkheid behoudt is er 

zeker, nu en in de toekomst! 

Samen sterk voor de streek!www.denhaneker.nl

KENNIS MAKEN MET 

JOUW OMGEVING?

BOOMKLEVER
BUIZERD
EKSTER
GAAI 
GOUDHAANTJE
GROENLING
HAVIK
HEGGEMUS
HUISMUS

KEEP
KLEINE ZWAAN
KOLGANS
KOPERWIEK
KRAMSVOGEL
NONNETJE
PESTVOGEL
PIMPELMEES
PUTTER

PIJLSTAART
ROODBORST
ROTGANS
RUIGPOOTBUIZERD
SMIENT
SIJSJE
WILDE ZWAAN
WINTERKONING
WINTERTALING

Gebruik de gratis 
app ObsIdentify, te 
downloaden via 
App Store of 
Google Play

Van links naar rechts: Tanja, Ria, Gert-Jan en Arjen

Voor het verstrekken van 

leningen aan kleinschalige 

ontwikkelingsprojecten in Afrika

Eerste (voorgefinancierde) lening 

is de yoghurt ketel van de SHMPA

Belastingvrij doneren via 

NL73 RABO 0358 4435 20 

o.v.v. Ghana Fonds

Doel: 10.000 Euro

Tussenstand vanaf dit voorjaar tot 

25/11/23: 1.675 Euro

Veel dank voor uw gift! 

GHANA FONDS 
DEN HÂNEKER

UPDATE

AGRARISCH 
NATUURBEHEER
Het eerste jaar van de huidige beheerperiode van het agrarisch natuurbeheer is 
bijna achter de rug. Zo’n nieuwe beheerperiode brengt de nodige veranderingen met 
zich mee. Er waren aanvankelijk aan het begin van dit jaar nog veel onzekerheden 
over tal van zaken zoals de relatie tussen het agrarisch natuurbeheer en andere 
regelingen zoals het GLB en de eco-regelingen. Dit heeft alles bij elkaar voor de nodige 
vertraging gezorgd, maar zijn we er toch in geslaagd om het beheer in te tekenen en 
overeenkomsten met veel deelnemers af te sluiten. 

De komende winter gaan we weer aan de slag om afspraken met de deelnemers te 
maken voor het komende jaar. Waar kunnen we de kwaliteit van het weidevogel-
beheer verder verbeteren? Ligt het beheer op de juiste plaats? Er komen waarschijnlijk 
ook extra mogelijkheden voor sloot- en oeverbeheer. Denk hierbij aan baggeren, 
ecologisch slootschonen en slootkantbeheer. Wanneer u hier belangstelling voor 
heeft, laat het dan weten!

Al een paar jaar loopt het project “Bodem als basis”. Dit project wordt uitgevoerd 
door LTO-Noord projecten en gefinancierd door de provincie Zuid-Holland en 
waterschap Rivierenland. Een aantal agrariërs uit ons gebied nemen al deel aan 
dit project. Er zijn nog een aantal plaatsen beschikbaar om hieraan deel te nemen, 
heeft u interesse laat het dan weten. Een unieke mogelijkheid om kennis rondom de 
bodem te vergroten en te kijken welke maatregelen we kunnen nemen om ook de 
ondergrondse biodiversiteit te vergroten.

De werkgroep is zich aan het oriënteren welke activiteiten zij in de toekomst op 
kan gaan pakken ter ondersteuning van het collectief. U zult hier komende winter 
waarschijnlijk meer van horen!

Karel Rietveld

AGRARISCH 
NATUURBEHEER

Tip: Kijk ook de 

video over het 

slootkanten


